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عضو هیات نماینــدگان اتاق بازرگانی ایران خاطر نشــان کرد: 
تولیدکننــدگان خواهان نوســان در بازار نیســتند ممکن اســت 
نوسان هایی قیمتی ســود لحظه ای عاید آنها شود و آنها خواهان 
حاشــیه سود امن و یکنواخت هستند و کسب سود از حاشیه خرید 

مواد اولیه چندان برای آنها جذاب نیست.
 نیما بصیری طهرانی، با بیان اینکه اظهار نظر کردن در شــرایط 

فعلی درباره افزایش نرخ مواد ســلولزی برای تولیدکنندگان گران 
تمام می شــود، گفت: در حال حاضر ســازمان حمایت قیمت های 
مواد سلولزی را دســتوری ثابت نگه داشتند از این رو تولید برای 
تولیدکننــدگان توجیه اقتصادی ندارد. ایــن فعال اقتصادی دلیل 
کمبود دستمال کاغذی و پوشاک در بازار را به غیراقتصادی بودن 
تولید این محصولات در کشــور نسبت داد و افزود: تولیدکنندگان 

در تامین مواد اولیه با چالش های جدی درگیر هســتند و همچنین 
بعد از فروش کالا خریداران به موقع پول  پرداخت نمی کنند.  

بصیری با بیــان اینکه بیش از 50 درصد مواد پوشــاک و حتی 
چسب دور آن وارداتی است، اذعان کرد: در روند تولید پودر جذاب 
نقش مهمی را ایفا می کند که این کالا وارداتی اســت و لایه های 

بیرونی و اسپاندکس پوشاک داخل کشور تولید می شود.

تشریح دلیل کمبود دستمال کاغذی و پوشاک در بازار
 ۵۰ درصد مواد اولیه وارداتی است

اقتصادی

جانشــین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا گفت: وزارت 
صنعت اعلام کــرده در حال افزایش کیفیت خودرو اســت، اما 
این ها داستان و ادعایی بیش نیست. سردار تیمور حسینی اظهار 
کرد:کیفیت خودرو های تولید داخل هیچ تفاوتی با گذشته نکرده 

است و از نظر پلیس کماکان مشکل کیفیت وجود دارد.
وی افــزود: موضع ما همان اســت که در قبــل اعلام کردیم و 
خودروی تولید داخل همچنان مشکلات ایمنی دارد و نیاز به ارتقاء 
دارد و هیچ اتفاق خاصی در این حوزه رخ نداده و اگر وزارت صنعت 

ادعا کرده اســت در حال افزایش کیفیت اســت این ها داستان و 
ادعایی بیش نیست و هیچ اتفاقی نیفتاده و رانت و مافیا همچنان 
با قوت کار خود را پیش می برد و به کســی پاســخ گو نیســت و 
همچنان شاهد مشکلات کیســه هوا در خودرو ها هستیم.وی در 
خصوص از ســرگیری شماره گذاری دو خودرو سمند و تیبا که به 
دلیل مسائل ایمنی متوقف شده بود گفت: پلیس نباید پاسخ این را 
بدهد بلکه باید ســازمان استاندار اعلام کند چه اتفاقی افتاده است 
که خودرو هایی که پیشــتر اعلام کردند فاقد اســتاندار است حالا 
اســتاندار گرفت.تداوم این وضعیت در حالی است که رهبر معظم 
انقلاب اسلامی )یکشنبه ۱0 بهمن ماه ۱۴00( در دیدار جمعی از 
تولیدکنندگان و فعالان صنعتی گفتند: »ما در برخی از محصولات 
داخلی متأسّفانه شاهد این هستیم که به کیفیّت توجّه نمی شود؛ این 
خیلی بد اســت. این همه حمایت در این سال ها از صنعت خودرو 
در کشور شــده، امّا کیفیّت خودرو خوب نیست، مردم ناراضی اند، 
درست هم می گویند، حق با مردم است. در ادامه وزیر صنعت معدن 
تجارت نیز در گفت وگو با خبرگزاری صدا سیما تاکید کرد: گام هایی 
برای ارتقای کیفیت خودرو ها برداشته شده، اما ممکن است هنوز 
برای مردم واضح نباشــد و با اقداماتی که امسال صورت گرفته به 

تدریج ارتقای کیفیت خودرو ها برای مردم آشکار می شود.

رامین اناری گفت: مجلس باید یکبار برای همیشه 
همت کند و دست پیمانکاران و واسطه ها را از بودجه 
ملی کوتاه کند؛ مجلس با تصویب و ابلاغ این طرح، 

انقلابی بودن را در عمل ثابت می کند.
نمایندگان عضو کمیسیون اجتماعی مجلس از پایان 
یافتن بررسی جزئیات طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
دولت در این کمیسیون خبر داده اند؛ ظاهراً جزئیات طرح 

ساماندهی هفته آینده به صحن خواهد آمد.
دهم مرداد، نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 
شــورای اســلامی از اتمام بررســی جزئیات طرح 
ساماندهی استخدام کارکنان دولت در آینده نزدیک 
خبر داد و تاکید کرد: تمام تلاش کمیســیون بر این 
اســت که این طرح در اسرع وقت به صحن مجلس 

آمده و به تصویب برسد.
ولی اســماعیلی دربــاره آخریــن وضعیت طرح 
ســاماندهی اســتخدام کارکنان دولــت، بیان کرد: 
کمیســیون اجتماعی با جدیت تمام این طرح را در 
دســتور دارد و جلسات کارشناسی کمیته تخصصی 
بررســی جزئیات این طرح مرتبا تشکیل می شود و 
همیــن هفته برای جمع بندی نهایــی، این طرح در 
صحن کمیســیون اجتماعی مورد بحث و بررســی 
قــرار خواهد گرفت. از آنجا که مطالبه عمومی برای 
تصویب این طرح بالا اســت، تمام تلاش ما بر این 
است تا در اســرع وقت این طرح را به صحن علنی 

مجلس بیاوریم.
کلیات این طرح پیشتر در خردادماه با اکثریت قاطع 
نماینــدگان مجلس به تصویب رســید اما به دلیل 
دوشوری بودن، طرح برای بررسی بیشتر جزئیات و 
تصویب ریزه کاری ها، دوباره به کمیسیون اجتماعی 

بازگشــت؛ حالا با پایان یافتن بررسی پیشنهادات و 
قطعی شــدن جزئیات طرح در کمیسیون اجتماعی، 
زمینه های اجرایی شدن طرح تا حدود زیادی فراهم 
آمده است؛ امروز فقط یک مرحله باقی مانده است: 
آمدن جزئیــات طرح به صحن علنی و تصویب آن؛ 
بعد از آن، دیگر »ساماندهی« طرح نیست و تبدیل به 
قانون خواهد شد. اجرایی شدن ساماندهی به معنای 
حــذف کامل پیمانکاران در تمــام نهادهای دولتی، 
عمومی و خصولتی خواهد بود؛ در عین حال مقدمات 
اجرای تبدیل وضعیت نیروهای قراردادی و شرکتی 

این ارگان ها و نهادها فراهم می شود.
اما آیا در آخرین مراحل تصویب نهایی طرح، حامیان 
قدرتمند پیمانکاران بــه میدان نخواهند آمد؛ آیا بعد 
از ماه ها انتظار، بالاخره اجازه ی حذف پیمانکاران را 
می دهند؛ رامین اناری )نماینده کارگران قراردادی و 
شرکتی سراسر کشور( در این رابطه می گوید: الان در 
مرحله ای هستیم که کمیسیون اجتماعی مجدانه و 
مصرانه در ارتباط با طرح ساماندهی جلسه می گذارد و 
موانع را از سر راه طرح برمی دارد؛ شاید در دولت این 
طرح هنوز مخالفانی داشــته باشد؛ مشخصاً مدیران 
سازمان امور استخدامی با استناد به اصل ۷5 قانون 
اساسی مدعی هستند که طرح بار مالی برای دولت 
دارد؛ این در حالیست که محاسبات دقیق کمیسیون 
اجتماعی مجلس نشان داده است که نه تنها سربار 
مالی در کار نیست بلکه با تصویب طرح ساماندهی، 
هزینه هــای دولت به میزان قابــل توجهی کاهش 

می یابد.
وی بــا بیان اینکــه »انشــالله در هفته های آتی 
خبرهای بســیار خوب از مجلس می شنویم.«  ادامه 

می دهد: امیدواریم طبق وعده ای که رئیس مجلس 
داده و قول هایــی که نمایندگان عضو کمیســیون 
اجتماعی داده اند، قبل از پایــان مردادماه، این طرح 
به قانون تبدیل شــود و بعد از ماه ها انتظار، بالاخره 
دست مفسدان و دلالانی که سالهای طولانی خون 

کارگران را مکیده اند به کلی کوتاه شود.
اناری در ادامه می گوید: ســازمان امور استخدامی 
مدام آمار و ارقام از کشــورهای دیگر ارائه می دهد 
و مقایســه می کنــد؛ ای کاش به جــای آمار مثلًا 
نیروهای  فرودگاه های کشــورهای خارجی، آمــار 
شرکتی و قراردادی آن کشورها را بدهند تا بدانیم در 
کدام کشور مترقی، نیرویی که ماهیت کارش دائمی 
و مســتمر است، زیر سلطه ی پیمانکار کار می کند و 
نصف درآمدش را یک واســطه به جیب می زند؛ از 
رئیس جمهور انتظار داریم به مساله تبدیل وضعیت 
نیروها و تصویب طرح ساماندهی با جدیت ورود کنند 
و همانطور که قبلًا چندین بار تذکر داده اند، در این 
مرحله نیز خواستار همکاری تمام زیرمجموعه های 

دولت با کمیســیون اجتماعی مجلس شــوند تا کار 
تصویب طرح ســاماندهی قبل از پایــان مرداد به 

سرانجام برسد.
هشدار: بسیاری از ارگان ها دست به 

تعدیل نیرو زده اند
نماینده کارگران شرکتی و قراردادی اضافه می کند: 
الان برخی از ســازمان ها، ارگان ها و خصولتی ها که 
نیروهای قراردادی و شرکتی دارند، دست به تعدیل 
نیرو زده اند یا اینکه نیروها را تغییر قرارداد می دهند؛ 
قبلًا هم کمیسیون اجتماعی مجلس هشدار داده بود 
کــه با این رفتارها برخورد قانونی می شــود؛ در این 
مرحله از نمایندگان عضو کمیسیون اجتماعی استدعا 
داریم به این مساله با جدیت بسیار ورود کنند و حفظ 
نیروهای نهادها را در دستور کار قرار دهند؛ این اتفاق 
یک ظلم آشکار در حق نیروهاست؛ بسیاری از نهادها 
چون مطلع شــده اند که طرح ســاماندهی به زودی 
تبدیل به قانون و ابلاغ می شــود، نیروهای قدیمی 
شــرکتی و قراردادی را تعدیل می کنند و نیروهای 
جدید خودی از بیرون می آورند و جایگزین می کنند تا 
رسمی شدن، نصیب نزدیکان و خودی های خودشان 
شود؛ این کار یک بی عدالتی آشکار در حق نیروهای 
زحمتکش قراردادی و شرکتی است؛ بدون تردید در 
این برهه زمانــی هیچ نهادی نباید حق تعدیل نیرو 

داشته باشد.
اناری در ادامه می گوید: امیدواریم در راستای اجرای 
مبارزه با فسادِ بدون ملاحظه که از منویات مقام معظم 
رهبری است و بارها بر آن تاکید داشته اند، نمایندگان 
مجلس هرچه زودتر بررسی جزئیات طرح را به پایان 
برسانند و این طرح را با تصویب در صحن علنی، برای 

تمام نهادهای دولتی، عمومی، نیمه دولتی و خصولتی 
کشور تبدیل به قانون کنند. مجلس باید یکبار برای 
همیشه همت کند و دست پیمانکاران و واسطه ها را از 
بودجه ملی کوتاه کند؛ مجلس با تصویب و ابلاغ این 
طرح، انقلابی بودن را در عمل ثابت می کند. شکی 
نیست که امروز بزرگترین خدمت به کارگران کشور، 
حذف پیمانکاران است همان شرکت های دلالی که 
بدون هیچ تخصــص و تبحری، زمام امور صنایع و 
کارگران را در دست گرفته اند و مدام جیب های خود 

را پرپول تر می کنند.
مطالبه گری را با قدرت ادامه می دهیم

او در پایان با تاکید بر اینکه »این روزها چشم امید 
همه کارگران به کمیســیون اجتماعی مجلس شورا 
دوخته شــده« اضافه می کند: مــا با قاطعیت پیگیر 
تصویب و ابلاغ طرح هســتیم و همانطور که بارها 
تاکید کرده ایم هیچ تکمله و تبصره ای نمی تواند جای 
طرح ساماندهی را بگیرد؛ خواسته نیروهای شرکتی و 
قراردادی دولت، کاملًا مشخص است، فقط تصویب 
طرح ســاماندهی. بدون تردید مطالبه گری تا زمان 
تصویب جزئیات طرح و تبدیل شــدن آن به قانون 
ادامه خواهد داشــت؛ ما به هیچ وجه کوتاه نمی آییم 
و از همه مجاری قانونی مطالبه برحق خود را دنبال 
می کنیم؛ انتظار میلیون ها خانواده کارگری سراســر 
کشــور این اســت که با تصویب طرح قبل از پایان 
مرداد، در نیمه دوم ســال حضور پیمانکاران در تمام 
نهادها غیرقانونی شــود، نیمه ی دوم همین امسال، 
واسطه هایی که سال ها شیره جان نیروی انسانی را 
مکیده و فربه شده اند، بساط خود را جمع کنند و برای 

همیشه بروند.

سرپرست مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی از تشکیل زنجیره 
تامین مصالح ساختمانی طرح نهضت ملی مسکن بین وزارت راه و 
وزارت صمت خبر داد. محمد مهدی حیدری با اعلام تشکیل زنجیره 
تامین مصالح ســاختمانی فولاد و ســیمان بین وزارت راه و وزارت 
صمت از جایگزینی سیمان آمیخته که انطباق با محیط زیست دارد به 

جای سیمان پرتلند در ساخت و ساز خبر داد.
سرپرست مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی توضیح داد: 
ســیمان آمیخته از منابع طبیعی مانند پوزولان و سرباره و ... تهیه 
می شود که مصرف این نوع از سیمان تا ۳0 درصد سبب صرفه جویی 
در مصرف انرژی می شود و آلودگی محیط زیستی نیز ندارد. حیدری با 
اشاره به اینکه در دنیا ۴0 نوع سیمان تولید می شود، گفت: در کشور ما 
کمتر از ۱0 نوع سیمان تولید می شود و در ساخت و ساز مورد استفاده 
قرار می گیرد که ضرورت دارد تا بر تنوع تولید انواع سیمان ها افزوده 
شود. وی تصریح کرد: در توافق وزارت راه و وزارت صمت، گروهی 
از مصرف کنندگان دسته بندی شده اند که بزرگترین مصرف کننده 
ســیمان خود وزارت راه و شهرسازی است و وزارت صمت راهبری 
صنایع را برعهده دارد و صنعتگران نیز در این زنجیره حضور دارند تا 

سیمان های آمیخته جایگزین سیمان های پرتلند شود.
حیدری در خصوص مصالح ساختمانی فولاد و برنامه وزارت راه و 

شهرسازی در این خصوص اعلام کرد: به پیشنهاد مرکز تحقیقات 
راه، مسکن و شهرسازی، شرکت ذوب آهن اصفهان که تأمین فولاد، 
برای اجرای طرح نهضت ملی مسکن را برعهده گرفته است. مقرر 
شده تا زنجیره تامین مصالح ساختمانی به نحو مناسبی شکل بگیرد.

وی بــا اعلام اینکه علاوه بر اجرای طرح نهضت ملی مســکن، 
ســالانه بین ۳00 تا ۳50 هزار واحد مســکونی نیز توســط بخش 
خصوصی احداث می شــود، تصریح کرد: برنامه ریزی ها به گونه ای 

است که در خصوص تامین مصالح مشکلی وجود ندارد.

کیفیت خودرو هیچ تغییری نکرده است
رانت و مافیا همچنان با قوت کار خود را پیش می برد

حذف پیمانکاران، بزرگترین خدمت به کارگران است

تأمین مصالح نهضت ملی مسکن با 
تشکیل زنجیره تأمین بین راه و صمت

جانشین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی:

انتظار برای تبدیل »طرح ساماندهی« به قانون، قبل از پایان مرداد؛

سرپرست مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی خبر داد:

اخبار کوتاه 

در هفته ســوم مرداد ماه دو اتفاق مهــم در حراج اوراق بدهی 
دولتی ثبت شد. در این بازار بانک ها بیشترین سهم خرید اوراق 
را در ۱۴0۱ ثبت کرده و در مقابل مشــارکت بورسی ها در بازار 
اولیه به کف خود در این بازه زمانی رسید. دو رویدادی که خبر از 

بده بستان پنهانی بانک ها با بورسی ها دارد.
دولت در هفته دوم مرداد ماه ســومین رکورد فروش اوراق را در 
بازار اولیه به ثبت رسانید. این بازار به منظور تامین کسری بودجه 
اوراق بدهی دولتی در ســه ســال پیش کار خود را آغاز کرده و 

اکنون در سال جاری به مرحله یازدهم خود رسیده است.
دولــت در این معاملات اوراق بدهی را به مشــتریان خود اعم 
از بانــک ها و بورســی ها فروخته و درآمد حاصلــه را به تامین 
کســری بودجه اختصاص می دهد. برخی تحلیل گران معتقدند 
رشــد درآمدهای دولت از این مســیر، از افزایش تورم جلوگیری 
به عمل آورده و از این رو رصد آن امری مهم در اقتصادکشــور 

تلقی می شود.
بررســی معاملات بازار اولیه نشان می دهد حراج این هفته دو 
علامت داشــته است. نخست عقب نشینی مرموز بورس از خرید 
اوراق و دومیــن علامت، به هم خوردن نســبت ها در بازار پول 

بوده است.
علامت قرمز بورس در بازار اولیه

رصد هفتگی معاملات اوراق بدهی دولتی نشان می دهد سهم 
بورسی ها از خرید اوراق در هر هفته در سطح بالایی بوده و غالبا 
از بانک ها بیشــتر بوده اســت. در هفته دوم مرداد ماه اما سهم 
بورس از خرید اوراق دولتی تنهــا برابر با ۱50 میلیارد تومان به 
ثبت رســیده که تقریبا ۴.۷ درصد از کل اوراق خریداری شده از 

دولت بوده است. کمترین خرید بورس از دولت در سال ۱۴0۱.
به عبارت دیگر بورســی ها که همواره در خرید اوراق از دولت 
آوانگارد بوده اند این هفته کاملا عقب نشــینی کرده و کمترین 

ارزش معاملات را در این بازار رقم زده اند.
در بررســی این اتفاق مهم یک منبــع آگاه به اکو ایران می 

گویــد: مهم ترین دلیل عقب نشــینی بورســی ها به افزایش 
چراغ خاموش نرخ ســود در بانک ها برمی گردد. شــنیده ها 
حاکی از آن اســت کــه در ماه های گذشــته نهادهای مالی 
بورســی پیشنهاد دریافت ســپرده گذاری ۱ ساله با نرخ سود 
۲۳ درصد را از ســوی بانک ها داشته اند. اتفاقی که در هفته 
های اخیر شــدت بیشتری پیدا کرده است. این در حالی است 
که اراد ۱0۷ که مورد تمایل بورســی ها اســت نرخ سود ۲۲ 

درصدی با تاریخ سررسید بیش از دوسال دارد.
همین اتفاقات موجب شــده تا بورسی ها عقب نشینی کرده و 
در مورد نحوه سپرده گذاری تامل بیشتری کنند.اما نکته عجیبتر 
این معاملات جهش تمایل بانک ها به خرید اوراق بدهی دولتی 

از دولت بوده است.

سهم ۹۶ درصدی بانک ها در خرید اوراق دولتی
در هفتــه دوم مرداد ماه بانک ها ۳ هــزار و 50 میلیارد تومان 
اوراق از دولت خریداری کردند. بیشــترین حجم مشارکت بانک 

ها در تمام یازده مرحله سپری شده در سال جاری.
اراد ۱0۶ اوراق مــورد علاقه بانک هــا، ۸ هفته بود که در بازار 
عرضه می شده اما در دو هفته گذشته هیچ تمایلی از سوی بانک 
ها برای خرید این اوراق ثبت نشــده بود. آمارهای بانک مرکزی 
نشــان می داد در دو هفته گذشته این سهم مشارکت نهادهای 
مالــی در خرید اوراق بدهی ددولتی برابر با صفر بوده و بانک ها 

هیچ معامله ای را ثبت نکردند.
این رکوردزنی و رشــد خرید بانک ها در حالی ثبت شــده که 
آمارهــای بین بانکی همین نهاد نشــان از آن دارد که بازار بین 

بانکی با کسری شدید منابع مواجه شده است.
بنابراین چه پاسخی را می توان برای معمای رشد یکباره خرید 
بانک ها از دولت مناسب دانست؟ آمارها و شنیده ها حاکی از دو 

فرضیه مهم هستند.
معمای رشد خرید بانک ها از دولت

فرضیه اول: برخی کارشناســان معتقدند در شرایطی که بانک 
مرکزی تصمیم به کاهش نرخ ســود بین بانکی گرفته بانک ها 
ترجیــح داده اند تا منابع را از بازار بین بانکی به بازار اولیه منتقل 
کنند. چرا که در بازار اولیه نرخ سود اراد ۱0۶ برابر با ۲۱.5 درصد 

بوده و از نرخ بهره در حدود ۱ واحد درصد بیشتر است.
فرضیه دوم: اما منبع آگاه اکو ایران در این باره توضیح دیگری را 
مطرح می کند. باتوجه به آن که این بازار در سال سوم برگزاری 
خود قرار دارد بنابراین باید دولت بخشی از اوراق خریداری شده 

درسال های قبل را اکنون تسویه کند.
در همین رابطه این منبع می گوید دولت اکنون 5۴ هزار میلیارد 
تومان از اوراق خریداری شــده را در سال جاری تسویه کرده و 

بابت آن از بانک ها اوراق را جمع آوری کرده است.
این در حالی اســت که از ابتدای سال جاری تا کنون دولت تنها 
۲۶ هزار میلیــارد تومان اوراق در بازار اولیه به مشــتریان خود 
فروخته اســت. این تفاوت در میزان تســهیلات و فروش جدید 
اوراق موجب شــده تا پوتفوی برخی بانک ها کم شده و به زیر 

کف مجاز برسد.
طبق بخشنامه بانک مرکزی بانک ها موظف هستند حداقل ۳ 
درصد از دارایی های خود را به صورت اوراق نگه داری کنند. به 
همین دلیل در هفته جاری ۲ معامله از ســوی بانک ها رخ داد تا 

بانک های پایین تر از کف مجاز پورتفوی خود را پر کنند.
پی گیری های اکو ایران نشــان می دهد این دو خریدار بانک 
های تجارت و قرض الحســنه رســالت بوده اند و این دو بانک 
برای رســیدن به نصاب قانونی اوراق در پرتفــو ناچار به خرید 

سنگین در این هفته شده اند.

مافیای کنکور با جنجال رسانه ای به 
دنبال نفوذ به آموزش و پرورش است

مدارس ســمپاد نیز نوعی مدرســه دولتی به شمار می آید 
و طبق آمــار ۲۹ نفر از ۴0 نفر رتبه هــای برتر کنکور عضو 

مدارس سمپاد بوده اند.
احمد نادری عضو هیئت رئیسه مجلس درباره نتایج کنکور 
۱۴0۱ و کمرنگ بودن سهم دانش آموزان دولتی در رتبه های 
برتر کنکور امســال، گفت: چیزی که عنوان شــد که سهم 
مدارس دولتی پایین بوده و مدارس غیردولتی ســهم بسیار 

بالایی در رتبه های برتر داشتند، نوعی پروپاگاندا است.
وی افزود: مدارس ســمپاد نیز نوعی مدرسه دولتی به شمار 
می آیــد و طبق آمار ۲۹ نفــر از ۴0 نفر رتبه های برتر کنکور 

عضو مدارس سمپاد بوده  اند.
وی با بیان اینکه راهکار برای از بین بردن این دو قطبی به 
هیچ عنوان مصوبه شورایعالی انقلاب فرهنگی نیست، گفت: 
در مصوبه شورا تاثیر معدل در ۳ سال پایانی ۶0 درصد و تاثیر 
کنکوری که دو بار در ســال برگزار خواهد شد به ۴0 درصد 
خواهد رســید این یعنی مافیایی که در کنکور نقش آفرینی 

می کرد به آموزش و پرورش نیز ورود خواهد کرد.
عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس یادآور 
شد: در حوزه محتوا وقتی ارزیابی به عهده مدارس باشد عملا 
مافیای کنکور را به مدارس خواهیم آورد و آموزش و پرورش 
را سراســر مافیا خواهیم کرد. ضمن اینکه طبقات متوسط و 
فرودست با این مصوبه دیگر هیچگونه شانسی برای حضور 

در دانشگاه های درجه یک کشور را نخواهند داشت.
وی در مورد حواشــی کنکور ۱۴0۱ نیز، گفت: اتفاقی که در 
کنکور امســال رخ داد این بوده که برخی تقلب های کنکور 
امســال را در بوق و کرنا کردند، بنده به عنوان رئیس هیات 
تحقیق و تفحص از ســازمان سنجش که به همه اطلاعات 
این ســازمان دسترســی دارم عنوان می کنم که تقلب های 
امسال بیشــتر از پارسال نبوده، ســوال این است چرا حتی 
روش های تقلب نیز رســانه ای شد؟ به این دلیل که مافیای 
کنکور می خواست با جنجال رسانه ای به اجرای مصوبه شورا 

کمک کند تا از اجرای این مصوبه سود بیشتری ببرد.

بر اساس ابلاغ بانک مرکزی؛
افتتاح حساب به صورت گروهی در 

بانک ها ممنوع شد
بانــک مرکزی در بخشــنامه ای به بانک ها و مؤسســات 
اعتبــاری اعلام کرد که افتتاح هر گونه حســاب به صورت 

گروهی برای کارکنان شرکت ها را ممنوع است.
بانک مرکزی در بخشــنامه ای به همه بانک ها و مؤسسات 
اعتبــاری اعلام کرد: در راســتای اجرای قانــون مبارزه با 
پولشــویی، افتتاح هر گونه حســاب برای کارکنان اشخاص 

حقوقی به صورت گروهی ممنوع است.
در این بخشــنامه آمده است: مشاهده شده برخی مؤسسات 
اعتباری به درخواست مشتریان حقوقی اقدام به افتتاح حساب 
ســپرده به صورت گروهی با ترک تشریفات مذکور در آئین 
نامه اجرایی قانون مبارزه با پولشویی به نفع اشخاص حقیقی 
که دارای رابطه استخدامی با شخص حقوقی هستند می کنند 
که این اقدام امکان انجام رویه های شناســایی معمول را از 

مؤسسه اعتباری سلب می کند.
در این بخشنامه روش جایگزین برای افتتاح حساب سپرده 
گروهی اشخاص حقوقی، استفاده از روش های غیر حضوری 

و الکترونیکی پیشنهاد شده است.

۷۵ درصد رانندگان تاکسی های اینترنتی 
تحصیلات عالی دانشگاهی دارند

وقتی یک خانه 5000 متری و ماشین خارجی نشان می دهیم 
و زندگی ایده آل را تبلیــغ می کنیم جوانان تحصیلکرده هم 

توقع دارند و دنبال پشت میزنشینی می روند.
یک فعــال حوزه کار با بیــان اینکه ۷5 درصــد رانندگان 
تاکســی های اینترنتی دارای تحصیلات عالیه و بالای فوق 
لیسانس هستند، گفت: متاســفانه امروز جوانان تحصیلکرده 
به جای کار در خطوط تولید دو ســاعت کار با پراید را ترجیح 
می دهند و این مساله از عدم فرهنگسازی در حوزه کار و بها 

ندادن به مشاغل نشات گرفته است.
علی اصلانی بر لزوم فرهنگ ســازی در حوزه مشاغل تاکید 
کرد و گفت: برای پیشــرفت تولیــد و صنعت داخلی باید به 
آموزش و فرهنگســازی در حــوزه کار روی بیاوریم و دانش 
آموزان را از دوران ابتدایی اســتعدادیابی و به سمت مشاغل 

مورد علاقه هدایت کنیم.
وی افزود: در گذشــته پدران شــغل آبا اجدادی خود را به 
فرزندان منتقل می کردند و این شــغل نسل به نسل و شاید 
۳0 ســال ادامه می یافت، ولی به تدریج این رویه تغییر یافت 
و تمایل به ادامه شــغل پدری کمرنگ شد چون به فرهنگ 
کار بها ندادیم. این فعــال حوزه کار با بیان اینکه ۷5 درصد 
رانندگان تاکســی های اینترنتــی دارای تحصیلات عالیه و 
بالای فوق لیسانس هســتند، اظهار کرد: متاسفانه چون در 
زمینه مشاغل فرهنگ سازی نمی کنیم و مطابق با علم روز و 
مشاغل جدید پیش نمی رویم، در همان مشاغل سنتی باقی 
مانده ایم.اصلانی تصریح کرد: چــرا یک جوان تحصیلکرده 
با مدرک لیســانس و فوق لیسانس حاضر نیست با ماهی ۴ 
میلیون تومان حقوق در خط تولید کار کند و دو ساعت کار با 
پراید را ترجیح می دهد؟ چون آموزش نداده ایم و فرهنگسازی 
نکرده ایم در نتیجه شــغل هایی که ثبــات ندارند و غیرمولد 
هســتند در جامعه رونق گرفته است در حالی که باید به تمام 
شغل ها ارزش قائل شــویم.وی بر ضرورت نقش رسانه در 
آمــوزش و ترویج فرهنگ کار تاکید کــرد و گفت: قهرمان 
سازی در فیلم ها را به سمت شغل های کاذب بردیم در حالی 
که یک کشاورز یا تراشکار هم می تواند قهرمان باشد، وقتی 
یک خانه 5000 متری و ماشــین خارجی نشان می دهیم و 
زندگی ایده آل را تبلیغ می کنیم جوانان تحصیلکرده هم توقع 
دارند و دنبال پشــت میزنشــینی می روند. اصلانی در پایان 
گفت:امروز ســازمان آموزش فنی و حرفه ای در حال تعریف 
استانداردهای شغلی متناسب با مشاغل آینده است، چون بازار 
کار ما در حال پوســت اندازی است و از ظهور مشاغل جدید 

تاثیر می پذیرد.

بده بستان پنهانی بانک ها با بورسی ها؟ !
معمای رشد خرید بانک ها از دولت؛


